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Inleiding 
Gemeente van Christus, 
vanmorgen hebben we geluisterd naar twee krachtige en innerlijk met elkaar verbonden 
Bijbelgedeelten, een van de profeet Maleachi en een van de evangelist Matteüs.  
In woorden komt God dichtbij. 
En tegelijk blijft God een mysterie. 
Wat heeft de profeet bewogen, wat is zijn visie op goed leven?  
En wat maakt de transformatie van Jezus ons duidelijk? 
Transformatie is verandering. 
Jezus wordt anders. 
Eerst is Hij gewoon mens en nu zien we Hem in goddelijk licht. 
Of liever we zien goddelijk licht in Hem. 
Hij heeft iets te zeggen over ons leven dat we zelf niet bedenken. 
Dat is openbaring; God dichtbij dus. 
 
Matteüs zegt dat Jezus in gesprek is met Mozes en Elia. 
Over deze Mozes en Elia heeft Maleachi iets gezegd in de allerlaatste tekst van ons Oude Testament. 
Laten we daar nog eens naar luisteren. 
 
Maleachi 3:22-24: Het Herinneren en Verwachten 
"Houd je aan het onderricht van Mozes, mijn dienaar, aan wie Ik op de Horeb wetten en geboden 
heb gegeven die gelden voor heel Israël," zegt Maleachi. (Maleachi 3:22) 
Maleachi roept het volk op om de wet van Mozes te blijven gehoorzamen.  
De wetten van God vormen het fundament waarop het volk Israël zijn leven moet bouwen.  
Deze oproep geldt voor Israël.  
Het is goed om helder te hebben dat wij dat niet zijn. 
Wij zijn Israël niet. 
Het is goed om dat goed helder te hebben. 
Toch lezen we deze tekst, want we geloven in Jezus. 
En Jezus komt ergens vandaan, uit het volk van Israël. 
En deze oproep tot gehoorzaamheid kan ons bewust maken van wat God dan wel van ons vraagt, 
kan ons helpen ons hart open te stellen voor de weg die God ons wijst, door Jezus. 
 
Maleachi zegt verder: "Voordat de dag van de HEER aanbreekt, die groot is en ontzagwekkend, 
stuur ik jullie de profeet Elia, en hij zal ervoor zorgen dat ouders zich verzoenen met hun kinderen 
en kinderen zich verzoenen met hun ouders." (Maleachi 3:23-24) 
Deze profetie is diep en rijk, een profetie van verzoening tussen ouders en kinderen. 
Verzoening, dat is iets anders dan vereenzelviging, waardoor we zo vaak botsen. 
Daarmee erkennen we dat de ander een andere persoon is, een andere persoonlijkheid heeft en dat 
we dat accepteren. 
We willen onze diepste behoefte vaak vervuld zien in onze ouders of juist in onze kinderen. 
Maar die schieten daarvoor te kort, dat kan bijna niet anders. 
Zij zijn geen verlengstuk van onszelf, maar mogen zijn wie ze zijn, zoals ook wij dat zelf mogen. 
De profeet wijst de weg van verzoening met hoe onze kinderen en hoe onze ouders gewoon zijn. 
En daarmee dat we ons verzoenen met hoe wij zelf zijn. 
Dat is liefde voor onszelf, en liefde voor onze naasten. 
 
Die twee, Mozes en Elia, vormen dus de sfeer die om Jezus heen hangt in het verhaal dat Matteüs ons 



vertelt. 
 
Matteüs 17:1-13: De Gedaanteverandering en Openbaring van Christus 
De gedaanteverandering van Jezus is buitengewoon. 
Het verhaal beschrijft een moment van hemelse openbaring voor drie van Jezus' discipelen: Petrus, 
Jakobus en Johannes. 
Jezus neemt hen mee naar een hoge berg.  
Terwijl ze daar zijn, verandert zijn uiterlijk; zijn gezicht straalt als de zon en zijn kleding wordt wit als 
licht.  
Plotseling verschijnen Mozes en Elia, terwijl ze met Jezus praten.  
Zoals gezegd vormen die twee dus de sfeer rondom Jezus. 
Terwijl Petrus enthousiast voorstelt om drie tenten op te zetten voor Jezus, Mozes en Elia, klinkt een 
stem uit de hemel: "Dit is mijn geliefde Zoon, in Hem vind Ik vreugde. Luister naar Hem!" (Matteüs 
17:5).  
Dezelfde stem en dezelfde woorden als toen Jezus werd gedoopt. 
Wat kunnen we leren uit dit moment van de gedaanteverandering? 
 
1. Jezus is de vervulling van de Wet en de Profeten 
Dit visioen laat ons Jezus zien als de vervulling van waar het in de wet en de profeten om gaat.  
Mozes staat symbool voor de wet. 
Elia staat symbool voor de profeten.  
Maar in Jezus zien we niet alleen een leraar of een profeet; we zien de volheid van God zelf.  
Jezus is degene die de beloften van God vervult.  
Zijn komst betekent dat er een nieuw tijdperk is aangebroken. 
 
2. De identiteit van Jezus als Zoon van God 
De stem van God bevestigt Jezus’ identiteit als de Zoon van God.  
"Dit is mijn geliefde Zoon." 
De stem had ook kunnen zeggen: “Dit ben Ik.” 
Want Vader en Zoon zijn twee handen op een buik. 
Daar kunnen we ons niks bij voorstellen als het over God gaat. 
Wat zegt het ons? Wat horen we als we luisteren naar Jezus? 
Wat leert Hij ons dan? 
We kunnen denken aan de Bergrede, een lange toespraak waarin Jezus ons leert wie goed af zijn: 
gelukkig zijn de nederigen van hart, de treurenden, de zachtmoedigen, wie gerechtigheid verlangen, 
die barmhartig zijn, die zuiver van hart zijn, die vrede nastreven, die vervolgd worden omdat ze goed 
doen. 
Jezus spreekt over zout en licht zijn, over verzoening, over liefde, over bidden, over geld en over 
zorgen. 
Niet omdat het moet, maar omdat je de zin ervan ziet; 
omdat het kan en omdat je dat wil. 
 
3. Transformatie  
De transformatie van Jezus, zijn gedaanteverandering, roept op tot een verandering van denken. 
We laten ons gemakkelijk afleiden door het uiterlijk. 
Er wordt veel moeite gedaan om op een kunstmatige manier de uiterlijke schijn mooier te maken dan 
hij is. 
Er is een hele industrie die zich bezighoudt met persoonlijke verzorging en wat er allemaal voor nodig 
zou zijn.  
Een industrie waarvan de doelgroep steeds jonger is. 
Als we verder bedenken wat er allemaal in het nieuws is, al die ellende, al dat geweld, het gekonkel 
en gekrakeel, de haat, de onrust, de opstandigheid en ontevredenheid. 



Marketingverhalen, greenwashing, leugens. 
 
In het verhaal dat Matteüs vertelt, komt juist de kern van Jezus naar buiten. 
Hij loopt niet heel de dag te shinen. 
Nu komt zijn wezen, zijn hart naar buiten. 
En als wij ons met elkaar verbinden, zoeken we ook naar het hart of de ziel van de ander. 
Als we de woorden van Jezus ter harte nemen, leren we dat het goede leven niet ligt bij de 
krachtpatsers en de pestkoppen in welke vorm of maat dan ook. 
Het goede leven ligt bij al die mensen die een goed heenkomen zoeken. 
De apostel Paulus zegt daarover: "U moet uzelf niet aanpassen aan deze wereld, maar u veranderen 
door uw gezindheid te vernieuwen, om zo te ontdekken wat God wil en wat goed, volmaakt en 
Hem welgevallig is." (Romeinen 12:2) 
Daar naar leven vraagt veel geloof, veel hoop en vooral veel liefde, elke dag opnieuw. 
Hoe moeilijk het ook is, Gods plan van verlossing blijkt vaak juist door lijden en opoffering heen te 
gaan. 
 
Toepassing voor ons leven 
Wat betekent dit voor ons vandaag?  
Het is een oproep om trouw te blijven aan Gods woord en Gods weg in Jezus,  
net zoals Maleachi het volk opriep de wet van Mozes te herinneren.  
Een oproep om ons niet te laten afleiden door de drukte en zorgen van het leven,  
maar om ons steeds opnieuw richten op Gods waarheid. 
De gedaanteverandering van Jezus laat zien wie Hij werkelijk is: de geliefde Zoon van God. 
Niet zomaar een zoon, maar de geliefde zoon, zeg de wettelijk vertegenwoordiger, de 
plaatsvervanger. 
In de theologie wordt Jezus vaak gezien als de plaatsvervanger van de mens om de straf van God te 
dragen. 
Dat is op zijn minst eenzijdig te noemen. 
Deze tekst zegt wat anders. 
De gedaanteverandering van Jezus en de stem dat Hij de geliefde Zoon van God is, laten het 
omgekeerde zien. 
Jezus is de plaatsvervanger van God naar de mensen toe om ons te leren wat wezenlijk is, om ons 
verder te helpen in het leven, om ons te inspireren, en om ons kracht en moed te geven. 
En Jezus zegt: ‘Wat Ik kan, kan jij ook.’ 
Amen. 
 


